

Referat

Tid: d. 02.04.2025

Sted: Virtuelt møde over Teams

Deltagende: Line Schiellerup, Anders Breinholt Nielsen, Mie Knudsen, Børge Bo Hansen, Charlotte Larsen, Per Tornøe (fra kl. 15), Tilde Randsborg og Pernille Ellekær og Katja Milling Knudsen

Fraværende: Karen Gottlieb, Lene Jæger, Jesper Ottosen og Rasmus Sylvest Mortensen og Tobias Imfeld

Punkt 1: Velkomst v. formand

Dagsorden er udarbejdet sammen med Anders, der også er ordstyrer til mødet.

Dagsorden og ordstyrer godkendt.

Line byder velkommen

Regionsbestyrelsen byder velkommen til Pernille Ellekær, som er nyt SU medlem.

Charlotte har punkt til eventuelt: Mulighed for medlemsmøder udover GF

1 Anders Breinholt Nielsen

~~2 Bente Andersen~~

~~3 Børge Bo Hansen~~

~~4 Charlotte Larsen~~

~~5 Jesper Ottosen~~

~~6 Katja Milling Knudsen~~

~~7 Lene Jæger~~

~~8 Mie Knudsen~~

~~9 Per Norman~~

10 Per Tornøe

~~11 Tobias Imfeld~~

~~12 Tilde Randsborg~~

13 Karen Gottlieb

Punkt 2: Forberedelse til Generalforsamling

Indstilling	Bestyrelsen tager status til efterretning og A. Tager stilling til forslag om forlænget valgperiode for 1. GF valget bestyrelse, 2. kritisk revisor B. Afhængig af beslutning A danner RB sig et overblik over omfanget af valghandling på GF (behov for supplerende, suppleanter og evt. et samlet valg til bestyrelsen for en 1 årig periode)
Indhold	A: Line har foreslået at bestyrelsen stiller forslag om forlænget valgperiode for bestyrelsen og kritisk revisorer. Bestyrelsen er valgt for en 2 årig periode, der udløber ved kommende GF. Det er derfor nødvendigt enten at vælge en bestyrelse for et år eller forlænge nuværende valgperiode. Hvis bestyrelsen er enige i at forlænge valgperioden, stiller bestyrelsen forslaget til GF25 Er bestyrelsen ikke enige stiller vi ikke forslaget. De GF valgte bestyrelsesmedlemmer skal i begge tilfælde være afklaret mht., ønske om at fortsætte valgperioden til GF26 eller ønsker at genopstille for en valgperiode på 1 år. Vedlagt er udkast til forslag, der vil blive udsendt til de tilmeldte sammen med dagsorden og lagt på hjemmesiden. B: RB medlemmer tager stilling til om de ønsker at fortsætte i RB med et

	forlænget mandat eller i tilfælde af nyt valg, om I som GF valgte ønsker at genopstilling. Vedlagt her er beretning til jeres orientering. Der gøres opmærksom på at den sendes ud til medlemmer den 26.03. Vi forsøger at lave et billede album til Instagram, således at vi kan få flere billeder og gode minder om medlemsarrangementer, ud til medlemmerne.
Orientering	A: Louise gav status på tilmelding til generalforsamlingen. Der er 79 medlemmer tilmeldte, hvor af alle 70 pladser til middag er optaget og 4 på venteliste. Der er 40 jubilarer tilmeldte til middagen hvoraf 14 også deltager i generalforsamlingen. Annonceres sidste gang i Corpus , der kommer ud torsdag. Tilmeldingsfrist 7.4 Der blev stillet spørgsmål om Region hovedstaden og Sjælland bliver slået sammen, men dette er ikke planen medmindre medlemmerne ønsker det. Regionsbestyrelsen stillede spørgsmål omkring hvad de andre regionsbestyrelser gør med hensyn til valg. Line kunne fortælle at det er forskelligt fra region til region om de afholder valg eller lægger op til en forlænget valgperiode. B: Line har forhørt sig hos de RB-medlemmer, som ikke kunne deltage til mødet om de støtter forslaget og ønsker forlænget mandat
Beslutning/konklusion	A: Bestyrelsen godkender forslag om forlænget valgperiode for regionsbestyrelsen og kritiske revisorer. Forslaget vil således blive stillet til medlemmerne til generalforsamlingen. B:

	Tobias Imfeld ønsker ikke at forlænge sit mandat grundet uddannelse. Per Tornøe ønsker ikke at forlænge sit mandat. Der skal derfor afholdes suppleringsvalg og ordinærvalg af suppleanter, da vi ikke har nogle. Line giver besked til Tine Nielsen, der er bestyrelsens forslag til dirigent.
--	---

Punkt 3: Pause

Punkt 4 Ændring i fagligt selskabs vedtægter fortsat

Indstilling	Bestyrelsen fortsætter sin drøftelse fra sidste møde holdninger og konsekvenser af at et eller flere faglige selskaber laver vedtægtsændringer, der giver indtryk af en åbning overfor ikkemedlemmer.
Indhold	Drøftelse af Danske Selskab for Sportsfysioterapis vedtægtsændringer på seneste Generalforsamling Børge har ønsket beslutningen drøftet på møde i Regionsbestyrelsen. Bestyrelsen vender beslutningens evt. konsekvenser I følge foreningens vedtægter og dermed <i>medlemmernes</i> forventninger til hinanden, skal man være medlem af DFys for at være medlem af et fagligt selskab eller kunne deltage på et efteruddannelsesstilbud fra samme. Flere og flere giver udtryk for at det er forkert og at det skal være muligt for ikke medlemmer at deltage for en merpris. Dertil bruger foreningen ca. 2,5 mio. årligt som tilskud til faglige selskaber og deres koordinerende paraply DSF Drøftelsen er en fortsættelse fra sidste møde, hvorfor RB som en del af forberedelsen til punktet, opfordres til at se i referat fra sidst.

	Vedlagt er vedtægter med forslag til ændringer. Dokumentet stammer fra nyhedsmail til medlemmer af selskabet
Orientering	På baggrund af beslutning fra repræsentantskabet er det besluttet at der skal laves en ny samarbejdsaftale. Hovedbestyrelsen har ansvaret for den nye samarbejdsaftale.
Drøftelse	Line og Anders orienterede regionsbestyrelsen, at hovedbestyrelsen er i gang med den nye samarbejdsaftale. Børge Bo påpeger at man mangler viden om de faglige selskabers beslutning, da man ikke kan finde referat fra deres møder, så det er svært at vide hvad de drøfter. Line foreslår om man skal se på mulighederne for dobbeltmedlemsskab eller lave arrangementer for alle fysioterapeuter, hvor medlemmer af DFys vil få en rabat, således at der stadig er en fordel ved at være medlem. Anders påpeger at de yngre medlemmers ønske om selv at kunne vælge til og fra i deres medlemskab og dette bør der tages højde for.

Punkt 5: Møderække 25/26

Indstilling	A: Bestyrelsen tager stilling til NåL og skål arrangement og tager beslutning om afholdelse af dette B: Bestyrelsen tager stilling til ny møderække
Indhold	A: Bestyrelsen drøfter om vi skal afholde NåL og skål arrangement for dimittender eller om vi skal deltage i dimension på de pågældende vilkår. Med 3 fagforeninger, der alle ønsker at medlemsrekruttere, har uddannelseslederne på tværs af landet besluttet at DFys ikke længere må holde tale ved dimensionen.

	Det giver anledning til at bestyrelsen endnu engang vender om det er på dagen vi overrækker emblem eller ved et arrangement for members only (Nål og skål) Får vi nok ud af at være fysisk til stede på uddannelsen? Ved seneste dimission var der tale i Hillerød, men ikke Sigurdsgade. Og vi har mange kuverter fra Sigurdsgade, der ikke blev udleveret (med emblemer), hvilket medfører at vi alligevel skal sendes dem. B: Bestyrelsen orienterer sig i udkastet til kommende RB møderække og tager beslutning om, hvornår kommende RB møder skal ligge.
Drøftelse	A: Anders sætter spørgsmål ved hvor Nål og skål arrangementet kan afholdes, om det stadig er muligt at låne et lokale på skolerne eller om det skal afholdes et andet sted. Line svarer at det burde være muligt at låne et lokale på skolerne. Børge Bo pointerer vigtigheden i at tidspunktet for Nål og skål, så arrangementet bliver afholdt, mens eleverne stadig finder det relevant. Bestyrelsen drøfter om vi skal lave Nål og skål for Hillerød og Sigurdsgade samlet, så vi kan lave noget networking for dimittenderne. Erfaring er dog at eleverne i højere grad benytter arrangementet til at tale med hinanden. Bestyrelsen påpeger vigtigheden af at vi er til stede under dimensionen, hvis de andre selskaber også er der, så vi stadig er synlige for medlemmerne og eventuelt kommende medlemmer. Line påpeger, at vi er til stede til karrieredagen og 1. semester informationsdag på Sigurdsgade, så vi er synlige, men holder sig orienteret om de andre fagforeninger deltager til dimensionen.

	Line tænker en kombination, så vi er til dimensionen på Hillerød, da der er færre og det derfor vil være nemmere at snakke med medlemmerne, så de får en god oplevelse. Vi er ikke på Sigurdsgade, men de får en invitation til Nål og skål. Hillerød vil også få en invitation. B: Line påpeger at vi har generalforsamling igen til næste år i stedet for dialogmøde grundet overgangsår. Og beder bestyrelsen tænke over om der både skal være et større arrangement ala Dialogmødet og GF26.
Beslutning	A: Bestyrelsen støtter Nål og skål arrangementet, men pointerer vigtigheden af tidspunktet, så det er relevant for eleverne. Når vi kender datoen for dimension på Hillerød og Sigurdsgade tager regionsbestyrelsen stilling til hvem der kan deltage. B: Regionsbestyrelsen godkender følgende møderække: - 10.6 - 1. regionsbestyrelsesmøde - 25.8 - 2. regionsbestyrelsesmøde + dimittendrundringning - 8.10 - 3.+4. regionsbestyrelsesmøde (heldagsmøde) - 8.12 - 5. regionsbestyrelsesmøde + juleafslutning - 17.2 - 6. regionsbestyrelsesmøde + dimittendrundringning - 25.3 - 7. regionsbestyrelsesmøde - 29.4 - Generalforsamling - 4.6 - 1. regionsbestyrelsesmøde (heldagsmøde) Der gives fortsat tabt arbejdsfortjeneste

Punkt 6 Pause

Punkt 7: Sundhedsdag Amager

Indstilling	A: Bestyrelsen drøfter henvendelsen til os om DFys deltagelse i Sundhedsdag Amager. B: Tager stilling til om vi kan og vil og hvad der skal til, herunder nedsættelse af planlægningsgruppe.
Indhold	Vi har fået en invitation fra Amagers 2 lokaludvalg, øst og vest om at deltage i deres sundhedsdag 6.9.2025 fra 11-14 Emnet er Fællesskab - Kost - Motion Deadline for tilmelding er 30.4 Tidligere leder af fysioterapien Amager Hosp. fys. Susanne Møller er en del af en arbejdsgruppe for dagen. Vi eller andre fra faget har deltaget ved tidligere arrangementer. Der kan være flere formål med at deltage og bestyrelsen opfordres til at drøfte og tage stilling til DFys deltagelse. Hvis bestyrelsen ønsker at DFys deltager, skal der nedsættes en planlægningsgruppe bestående af 4 personer.
Drøftelse	A: Bestyrelsen er glade for invitationen og synes det er et arrangement vi skal deltage i, dog har mange ikke mulighed for at deltage. B: Der bliver forslået om netværkskonsulenterne kan hjælpe med at finde folk der kan deltage, så det ikke kun er bestyrelsen man kan møde.

	Line foreslår at planlægningsgruppen rækker ud til lokale fysioterapeuter, studerende eller andre som vil deltage. Planlægningsgruppen udarbejder ideer til standen, så vi kan få folks opmærksomhed.
Konklusion/beslutning	A: Bestyrelsen vil gerne deltage til arrangementet, hvis vi kan finde relevante folk der kan deltage. B: Mie, Charlotte og Line melder sig til planlægningsgruppen og sætter sig sammen og finder ud af om det er muligt at arrangere noget inden deadline den 30.4.

Punkt 8: Orientering ved formand

- Strukturerede forløb §51 er forsinket, men forventningen er at der snart kan landes en aftale om honorering så de første kan implementeres.
- Regionsbestyrelsen bliver informeret om, at der er karrieredag den 7.4 på Sigurdsgade. De to andre foreninger vil være til stede. DFys har talt med uddannelseslederne omkring styring af arrangement og der lagt op til at alle får lige meget taletid. Rhs. Louise deltager sammen med Line.
- *Direkte adgang* er startet, hvilket betyder at borgerne i Region Sjælland direkte kan tilgå en fysioterapeut uden lægehenvielse. Det er vigtigt vi deler og liker for at flest mulige kan blive opmærksomme på projektet og muligheden. Projektet kører i 2 år, hvilket er samtidig med arbejdet omkring sammenlægning til Region Øst, plus regions- og kommunalvalg. DFys følger projektet tæt.
- Nyt cateringfirma i kantinen Rosenborggade. Vi ved endnu ikke hvilke konsekvenser det vil få for vores møder og forplejningsmulighed.
- Lines hus er langt om længe solgt. RB orienteres da I har været søde og spørge til det. Det kommer til at betyde travlhed på privatfronten de næste 14 dage.

Der var ingen spørgsmål til den medsendte skriftlige orientering.

Regionsbestyrelsen spurgte i øvrigt ind til:

- stemningen efter formandsskifte i AC, Line fortalte at HB ikke har haft mulighed for at vende det sammen endnu.
- Status på ny praksisplan og udmøntning af nye kapaciteter. Per fortalte at det går godt og efter planen. Praksisplanen forventes godkendt til 1. juli. Der er 27 nye kapaciteter i Regionen, som forventes udbudt efter en fordelingsnøgle.

Om alle 27 bliver udbudt ved vi først, når kommunerne har godkendt praksisplanen.

Punkt 9: Pause

Punkt 10: Orientering ved RB-medlemmer

- Charlotte orienterede om seneste Fælles TR netværksmøde, hvor TR blandt andet fik et oplæg om sundhedsreformen og lejlighed til at drøfte, hvilke konsekvenser det kan få lokalt på arbejdspladsen.
- Derudover er forberedelserne til de offentlige overenskomster, så småt gået i gang.
- Per orienterede om at honorarererne på praksisområdet er sat ned som følge af praksisoverenskomstens reguleringsordning. Nedsættelsens skyldes at nettoprisindekset er faldet i perioden 1.7.24-31.12.24. Det er ikke sket før. Generelt er honorarerne på praksisområdet udfordret af reguleringsordningen. 75% af reguleringsordningen beregnes ud fra reguleringsprocenten for regioner. Da der ses en stigning i de organisationsmidler der indgår i de seneste overenskomster (i den seneste OK på 2%) bliver honorarerne på praksisområdet udhulet. De mange "andre forbedringer" har ikke nogen værdi i praksisoverenskomsten. Det har alene direkte kroneforbedringer på lønnen. Groft sagt vil mere frihed og fleksibilitet i den offentlige OK betyde forringet honorar i praksis OK.

Omkostningsandelen af honorarerne reguleres

- pr. 1. april med 25 % af den procentvise stigning, der har været i nettoprisindekset fra juli året før til januar samme år, og
 - pr. 1. oktober med 25 % af den procentvise stigning, der har været i nettoprisindekset fra januar til juli samme år.
- Nettoandelen af honorarerne reguleres
- pr. 1. april med 75 % af den procentvise stigning, der har været i den særlige reguleringsprocent for regioner fra oktober året før til april samme år, og
 - pr. 1. oktober med 75 % af den procentvise stigning, der har været i den særlige reguleringsprocent for regioner fra april til oktober samme år

Punkt 11: Eventuelt

Bestyrelsen drøfter igen medlemsaktiviteter/arrangementer.

Line informerer om at hensigten med regionens tilskud blandt andet er medlemsaktiviteter. At vi ikke får brugt pengene og derfor har besluttet at lade et større beløb gå retur.

Regionskontorer har endnu ikke fået lavet et oplæg/ramme/fondants/kommissorie for en kommende arrangementsgruppe. Bestyrelsen har talt om at opfordre medlemmer via GF til at melde sig til en ad hoc gruppe, hvis opgave bliver at komme med ideer til og være deltagende omkring medlemsarrangementer/møder i regionen. Der er fortsat stemning for det og Mie, Pernille og Charlotte vil også gerne gå videre med ideen om et biografarrangement. Line sender det kontoret indtil nu har fundet ud af.

Punkt 12: Emner til næste dagsorden

Line informeret om at dokumentet i dagsordenen ikke var opdateret. Ud fra nuværende og bestyrelsens drøftelse er følgende aktuelt at få på mødet i **juni**,

- Orientering om økonomi fra 1. kvartal
- Evaluering af generalforsamlingen
- Hilse på Direktør Søren Lauridsen (Louise sender forespørgsel om tid, varighed og dato)
- ”Artrosetræning” i regi af hospitaler.
 - Henvisning (kriterier)
 - Økonomi
 - Politisk interesse
 - Kendskab til/viden om tilbud i kommune og klinik
- Nye strukturerede forløb – Parkinson (evt. efter sommerferien)
- DFys Ambassadører – invitation til Cecilia/ ny medarbejder (evt. efter sommerferien)

Til rullende dagsorden

August

-Kommunal og Regionsvalg

Punkt 13: Kommunikation

Formidling til medlemmer via regionens SoME platforme og hjemmeside som nyhed

- Bestyrelsens sidste møde inden GF25
- Grundet GF 26 planlægges der ikke med et dialogmøde som i 2024, men bestyrelsen arbejder for flere tilbud til medlemmerne i regionen
- Der kommer bl.a et socialt arrangement i efteråret.
- Der nedsættes et arrangementsudvalg, hvor deltagere kan deltage ad hoc og rekrutteres blandt medlemmer forud og under GF, der laves opslag og flyer.